



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၄၆/ ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၂၄) ရက်

၂၄-၁၁-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၂၁၀၀.၀
ယူရို	၂၁၈၈.၀
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၅၂၈.၃
စတာလင်ပေါင်	၂၅၃၈.၂
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၁၄.၄
တရုတ်ယွမ်	၂၉၄.၄၁
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၆၈.၈၆
အိန္ဒိယရူပီး	၂၅.၇၂၂
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၈.၃၃
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၆၇.၃၉
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၇.၀၄၀
ထိုင်းဘတ်	၅၈.၇၀၀
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၈.၄၅၄၈

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ အထွေထွေသတင်းများ

- ITB Berlin 2023 နိုင်ငံတကာခရီးသွားပြပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသမည့်အစီအစဉ်
- ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဓါတ်ငွေ့ဖြည့်တင်းနိုင်မှု ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီရောက်ရှိခြင်း
- တိရစ္ဆာန်မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း အမှတ်တံဆိပ်ဆိုင်ရာအက်ဥပဒေမူကြမ်းကို အတည်ပြုချမှတ်ခြင်း (ဂျာမနီနိုင်ငံ)
- Global Forum for Food and Agriculture (GFFA) ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်
- တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံပေါင်းများစွာ တန်ဖိုးရှိသော ပရောဂျက်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့
- တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းတွင် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်ဆိုင်ရာ ပထမဆုံး ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့
- တရုတ်နိုင်ငံတွင် GMS နိုင်ငံများ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စက်မှုထုတ်ကုန် Matchmaking ပွဲများကျင်းပသွားရန်ရှိ
- တရုတ်နှင့် ဂျပန်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတွင် တည်ငြိမ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

ITB Berlin 2023 နိုင်ငံတကာခရီးသွားပြပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်ပြသမည့်အစီအစဉ်

International Tourism Fair (ITB) Berlin နိုင်ငံတကာခရီးသွားပြပွဲသည် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ကျင်းပသော အကြီးဆုံး နိုင်ငံတကာခရီးသွားပြပွဲကြီးဖြစ်ပြီး ပြပွဲကို ခရီးသွားလာခြင်း (Travel)၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း(Tourism)၊ ဧည့်ဝတ်ပြုခြင်း(Hospitality) လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအား အတူတကွ ဆောင်ရွက်ကြစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းမှခရီးသွားလုပ်ငန်းများ၏ ဗဟိုအချက်အခြာတစ်ခုအနေဖြင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ် ကတည်းကပင် စတင်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ITB Berlin 2023ကို ဂျာမနီနိုင်ငံ ဘာလင်မြို့ City Cube Berlinတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ်လ (၇)ရက်နေ့မှ (၉)ရက်နေ့ထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ မူလ Registration နောက်ဆုံးရက်မှာ ၃၀.၉.၂၀၂၂ ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံများစွာမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ၊ ခရီးသွားကုမ္ပဏီများ၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စုဝေးကြပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ဖြစ်နိုင်သည့်အလား အလာများကိုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ကွန်ယက်ချိတ်ဆက်မှုများ၊ သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်ခြင်းများ ပြန်လည်ပြုလုပ်နိုင်ကြရန်အတွက် B2B Show ပုံစံဖြင့် ပိုမိုဦးစားပေးကျင်းပ ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ကြောင်းITB Berlin Convention ကိုလည်း မြေပြင် Trade show များနှင့် တစ်ချိန်တည်းတွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး ပြပွဲကာလအတွင်း တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့် ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ITB Berlin ပြပွဲကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်က နောက်ဆုံးကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပြပွဲအတွက် စီစဉ်ထားမှုများ ဖျက်သိမ်း၍ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံပြခန်းဆောင်ပြသရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားမှုများလည်း ဖျက်သိမ်းခြင်းပြုလုပ်ခဲ့ရပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မတ်လတွင် ITB Berlin ၏ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် Virtual Event ကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လတွင် ITB Website မှ ITB Berlin Convention နှင့် Digital Business Day တို့ကို လည်းကောင်း ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် ယခုအခါ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် onsite ပြပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပရန် စီစဉ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ ITB ၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် Partner Country အဖြစ် ဂျော်ဂျီယာနိုင်ငံက ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၆.၃.၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ITB Berlin တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြခန်းကြီးတစ်ခု နှစ်စဉ်ပြသလေ့ရှိပြီး အစိုးရနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ စုံညီစွာတက်ရောက်လျက် ဂျာမနီနိုင်ငံနှင့် အခြားမိတ်ဘက်နိုင်ငံများမှ ဝန်ကြီးများကို မိတ်ဖွဲ့နှုတ်ဆက်ခြင်း၊ အခြား Tour Company များနှင့် ချိတ်ဆက်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရပ်ဒေသတစ်ခုကို

ရွေးချယ်၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်မှုကို Myanmar Evening Reception ပြုလုပ်ဧည့်ခံခြင်း စသည်တို့ကို မြန်မာသံရုံး၊ ဘာလင်၏ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ပါသည်။

ITB Berlin 2023 တွင် မြန်မာနိုင်ငံပြခန်းပါဝင်ပြသမည့်အစီအစဉ်အတွက် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနဘက်က စက်တင်ဘာလအတွင်းမှစ၍ ITB Berlin ပြပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ စုံစမ်းမေးမြန်းမှုရှိလာမှုအပေါ် စီးပွားရေးသံမှူးအနေဖြင့် ပြပွဲဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များပေးပို့၍ ဌာနတာဝန်ရှိသူများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ITB ပြပွဲကျင်းပရေးဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းများပြုလုပ်ထားရှိပါသည်။ ITB ဘက်က ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနသို့ ပြပွဲဖိတ်ကြားစာကို ပေးပို့ခဲ့ပြီး Registration ပြုလုပ်ရမည့်နောက်ဆုံးရက်ကိုလည်း ၃၀.၁၁.၂၀၂၂ ရက်နေ့သို့ တိုးမြှင့်ရွှေ့ဆိုင်းပေးထားမှုရှိပါသည်။ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အစီအစဉ်အရ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်(Myanmar Tourism Federation-MTF)က ခရီးသွားလုပ်ငန်းအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီများပါဝင်၍ ITB Berlin 2023 တွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ခရီးသွားပြခန်း ပါဝင်ပြသမည်ဖြစ်ပါသည်။

ITB Berlin တွင် ပါဝင်ပြသခြင်းအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် Registration ပြုလုပ်ခြင်း၊ ပြခန်း နေရာအတည်ပြုခြင်း၊ ပြခန်းဒီဇိုင်းရွေးချယ်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပြခန်းအတွက် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများမှာယူခြင်း၊ Exhibitor pass နှင့်အခြားလိုအပ်သည့် လက်မှတ်များ ရယူခြင်းများအတွက် ITB Website (www.itb.com)တွင် အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် အားလုံးပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများ ပါဝင်ပြသမည့် အစီအစဉ်အရ စီးပွားရေးသံမှူးအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်(MTF)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေးအသင်း (Myanmar Tourism Marketing Association-MTM) တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အဆက်အသွယ်ရရှိ၍ Registration ပြုလုပ်နိုင်ရန်နှင့် ပြပွဲအတွက်လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များပေးပို့ကာ ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ထားရှိပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့်အဆင့်များအတွက် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

.....

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဓါတ်ငွေ့ဖြည့်တင်းနိုင်မှု ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီရောက်ရှိခြင်း

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဆောင်းရာသီဓါတ်ငွေ့ဖြည့်တင်းနိုင်မှု အခြေအနေသည် (၁၀၀) ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း European gas storage association က ၁၅.၁၁.၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းချမှတ်ထိန်းကျောင်းသည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော Federal Network Agency ကလည်း ရာနှုန်းပြည့် ဓါတ်ငွေ့ဖြည့်တင်းနိုင်မှုအတွက် ထပ်လောင်းအတည်ပြုပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံအနေဖြင့် အိမ်ထောင်စုများနှင့်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သောဓါတ်ငွေ့ဖြည့်တင်းနိုင်ရန် အခြားရရှိနိုင်မည့် အရင်းအမြစ်များမှ လိုက်လံဝယ်ယူ စုဆောင်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ အောက်တိုဘာလလယ်ပိုင်းခန့်တွင် လိုအပ်ချက်၏(၉၅) ရာခိုင်နှုန်းကို စုဆောင်းဖြည့်တင်းနိုင်ခဲ့ပြီး ယခု နိုဝင်ဘာလလယ်ပိုင်းတွင် ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် LNG terminals (၅)ခု ပါဝင်သောဆိပ်ကမ်းတစ်ခုကိုလည်း တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး နော်ဝေနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့မှ LNG တင်သွင်းမှုများ ပါဝင်ပါသည်။

တစ်ဖက်တွင်လည်း အိမ်ထောင်စုများနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများက စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုများကို ယခင်ကထက်ချွေတာ၍ သုံးစွဲခဲ့ကြခြင်းကလည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အထောက်အကူပြုခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ Federal Network Agency ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Mr.Klaus Müller က အားလုံးအတူတကွ ပူးပေါင်း၍ အောင်မြင်မှုရရှိလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်မှုမျိုးကို ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်များနှင့် ဂရစ်လိုင်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း အလားတူဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်တင်းနိုင်ရန် ရေနံနှင့် ကျောက်မီးသွေးစက်ရုံဟောင်းများကို ယာယီပြန်လည် လည်ပတ်အသုံးပြုခြင်းနှင့် နျူကလီးယား စက်ရုံ(၃)ခုကို ဆက်လက်သက်တမ်းတိုးမြှင့် လည်ပတ်ခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျှက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: <https://www.dw.com/en/germanys-gas-storage-levels-hit-100-capacity/a-63766561>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

.....

တိရစ္ဆာန်မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း အမှတ်တံဆိပ်ဆိုင်ရာအက်ဥပဒေမူကြမ်းကို အတည်ပြုချမှတ်ခြင်း (ဂျာမနီနိုင်ငံ)

ဂျာမန်အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးက ဂျာမန်စားသုံးသူများအနေဖြင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်ထားသော အသားများဝယ်ယူစားသုံးရာတွင် တိရစ္ဆာန်များကို မွေးမြူထားရှိပုံနည်းလမ်းများကို သိရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း အမှတ်တံဆိပ်ဆိုင်ရာ(Animal Husbandry Labelling) အက်ဥပဒေမူကြမ်းကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်းက အတည်ပြု ချမှတ်ပေးခဲ့ပါသည်။

ဖက်ဒရယ်အစားအစာနှင့်စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန (Federal Ministry of Food and Agriculture-BMEL)သည် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် မူလအခြေစိုက်မွေးမြူထုတ်လုပ်သော အသားထုတ်ကုန် အစားအစာများအတွက် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိပြီး လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူ ထုတ်လုပ်ခြင်းအမှတ်တံဆိပ်စနစ် ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် တာဝန်ယူလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဆက်လက်၍ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အခြားပြင်ပနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းလာသည့်အသားထုတ်ကုန်များတွင်လည်း အဆိုပါ အမှတ်တံဆိပ်စနစ်များကို ၎င်းတို့ဆန္ဒအလျောက် (voluntary option) အနေဖြင့် ကျင့်သုံးလာစေရန် အက်ဥပဒေမူကြမ်းချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် မကုန်မီတွင် ဥပဒေပြုရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို စတင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် ဝက်သားလတ်ဆတ်နှင့် အေးခဲလက်လီ၊ လက်ကားစားသောက်ကုန် လုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုကောင်တာများ၊ အထူးအရောင်းဆိုင်များ၊ အွန်လိုင်းရောင်းချမှုများတွင် အမှတ်တံဆိပ်စနစ်ကို စတင်မည်ဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍ အခြားအသား အမျိုးအစားများနှင့် ထုတ်ကုန်များ၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ စားသောက်ကုန်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ပြုပြင်ထုတ်လုပ် လုပ်ငန်းများအတွက် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စားသုံးသူများအနေဖြင့် ထုတ်ကုန်များရှိ labelling ကို ကြည့်ရှု၍ တိရစ္ဆာန်များကို အသားတိုးဆောင်ရွက်နေသည့်ကာလအတွင်း မွေးမြူထားသို့ပုံကို နားလည်သိရှိစေရန် ရည်ရွယ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် labelling သည် မွေးမြူရေးကာလအတွင်း အဆင့်(၅)ဆင့်ဖြစ်သည့် အိမ်ခြံတွင်းမွေးမြူခြင်း (Indoor housing)၊ အိမ်ခြံတွင်းနှင့် ပြင်ပစားကျက်များတွင် မွေးမြူခြင်း (indoor+space)၊ အိမ်ခြံတွင်းတွင် ပြင်ပလေ ရရှိသည့်အခြေအနေ၌ မွေးမြူခြင်း(indoor with freshair)၊ ပြင်ပစားကျက်နေရာများတွင် ထားရှိ ထိန်းကျောင်းခြင်း(outdoor runs/ free-range)

နှင့် အော်ဂဲနစ်မွေးမြူရေး(organic) အဆင့်များတို့တွင် သတ်မှတ်စံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ၊ မရှိကိုလည်း သေချာစွာခွဲခြားနားလည်စေရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိပါသည်။

အဆိုပါ labelling စနစ်ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မွေးမြူရေးလယ်သမားများအနေဖြင့် တိရစ္ဆာန်များမွေးမြူထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်အတွက် ရန်ပုံငွေအထောက် အပံ့ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အစားအစာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန (BMEL) က တိရစ္ဆာန်များ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းစဉ်များပိုမိုကောင်းမွန်ရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင် ပြောင်းလဲမှုကာကွယ်ရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု ဒဏ်လျော့ကျရေးဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်နေသည့် အကူးအပြောင်းကာလအတွင်း လယ်သမားများအတွက် လိုအပ်သည့် ပံ့ပိုးကူညီမှုများထောက်ပံ့ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source:<https://www.bmel.de/EN/topics/animals/animal-welfare/state-run-animal-welfare-label-pigs.html>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

Global Forum for Food and Agriculture (GFFA)ကျင်းပမည့်အစီအစဉ် (ဂျာမနီနိုင်ငံ)

Global Forum for Food and Agriculture (GFFA) သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အစားအစာမူဝါဒများအတွက် အဓိကအရေးပါသည့် အခက်အခဲများ၊ ဆောင်ရွက်သင့်လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးဖော်ထုတ်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဖရင့်ကြီးတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံ ဘာလင်မြို့တွင် International Green Week စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် အတူနှစ်စဉ်ကျင်းပလေ့ရှိပါသည်။ GFFAကို ဖက်ဒရယ်အစားအစာနှင့်စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန (BMEL)က ဦးဆောင်၍ ဘာလင် အထက်လွှတ်တော်(Berlin Senate)၊ ဘာလင်ပြပွဲများကျင်းပရေးဌာန(Messe Berlin) နှင့် GFFA Berlin အဖွဲ့တို့နှင့်ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၁၅)ကြိမ်မြောက် Global Forum for Food and Agriculture (GFFA)ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့မှ ၂၁ ရက်နေ့အထိ ဘာလင်မြို့ City cute center တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်များတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် Virtual Event အနေဖြင့် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် Physical Event အနေဖြင့် ပြန်လည်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

GFFA ၂၀၂၃ တွင် နိုင်ငံတစ်ကာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ သိပ္ပံနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ လာရောက်လေ့လာသူပေါင်း(၂၀၀၀)ခန့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြရန် ခန့်မှန်းထားရှိပါသည်။ နိုင်ငံအလိုက် အဆင့်မြင့်စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ်များ၊ အီးယူကော်မရှင်၊ FAO၊ OECD၊ WTO စသည့် နိုင်ငံတစ်ကာအဖွဲ့အစည်းများပါဝင်သည့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်ကာ ဆွေးနွေးဖော်ထုတ်ချက်များ၊ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း ပြုလုပ်ကြပါသည်။ ထို့ပြင် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပါဝင်သည့် Panel ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဖိုရမ်များကိုလည်း ကျင်းပ၍ ဆွေးနွေးဖလှယ်ကြပါသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ဆွေးနွေးမှုခေါင်းစဉ်အနေဖြင့် **Transforming Food Systems: A Global Response to Multiple Crises** ကို ရွေးချယ်ထားပြီး နိုင်ငံများအကြားမိတ်ဘက်များအနေဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင်ဖြစ်နိုင်ချေရှိသော နည်းလမ်းများနှင့် ဆွေးနွေးမှုများ တိုးမြှင့်ရန်တို့ကို ရည်ရွယ်ကြောင်း၊ အထူးဆွေးနွေးမည့်အကြောင်း အချက်များအနေဖြင့် အစားအစာစနစ်များတွင် အကျပ်အတည်း တွေ့ကြုံရမှု၊ ရာသီဥတုနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေမည့် အစားအစာပုံစံ၊ ဘိုင်အိုနည်းစနစ်မျိုးစုံကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မှု၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အစားအစာစနစ်များအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: <https://gffa-berlin.de/https://www.bmel.de/SharedDocs/Termine/EN/2023-01-18-21-gffa.html>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံပေါင်းများစွာ တန်ဖိုးရှိသော ပရောဂျက်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့

ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ၂၆ ကြိမ်မြောက် ကူမင်းသွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ် မြို့တော် ကူမင်းတွင် (၁၉-၁၁-၂၂) ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ယွမ် ၄၀၀ ဘီလီယံကျော် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၆.၃ ဘီလီယံခန့်) စုစုပေါင်း စီမံကိန်း ၁၆၉ ခုကို (၂၁-၁၁-၂၂) ရက်နေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းများသည် အစိမ်းရောင်စွမ်းအင်၊ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေး၊ အဆင့်မြင့် ကုန်ထုတ်မှု၊ ပစ္စည်းအသစ်နှင့် ဇီဝဆေးဝါးများ အပါအဝင် တရုတ်နိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း

ယူနန်ပြည်နယ်ရှိ အဓိကစက်မှုလုပ်ငန်း ၁၂ ခုဖြစ်ကြောင်း အွန်လိုင်းနှင့် အော့ဖ်လိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် လေးရက်ကြာ အခမ်းအနားတွင်နိုင်ငံများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း ၈၀ မှ "ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအသစ်အတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်" ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် ကျင်းပဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်ဆောင်ရွက်သော ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ရင်းမြစ် [Projects worth billions USD inked at China-South Asia Exposition - News - 云桥网英文 \(yunnangateway.com\)](#)

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းတွင် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်ဆိုင်ရာ ပထမဆုံး ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့

Belt and Road Initiative (BRI) အရ ပထမအကြိမ် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး Supply Chain Summit ကို ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းတွင် (၂၀-၁၁-၂၂) ရက်နေ့တွင် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များနှင့် စက်မှုကွင်းဆက်များကို ချောမွေ့စေရေး ပိုမိုကောင်းမွန်သော အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်မှုအတွက် ရည်ရွယ်၍ တရုတ်နိုင်ငံ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဝယ်ယူရေးအသင်းချုပ်၊ China International Electronic Commerce Center နှင့် Yunnan ပြည်နယ် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကမကထပြု၍ ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲ၏ sideline forum အနေဖြင့် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတကာမှ လုပ်ငန်းအသီးသီးမှ ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ကျွမ်းကျင်သူ ၄၀၀ ခန့်နှင့် ဆက်စပ်သော ပုဂ္ဂိုလ်ပေါင်း ၁၀၀၀၀ နီးပါးတက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများသည် BRI လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတကာထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက် အရင်းအမြစ်များ မျှဝေခြင်းဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်များ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်နှင့် စက်မှုအင်တာနက်၊ တောင်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှအတွက် နိုင်ငံတကာ ကုန်းမြေပင်လယ်ချန်နယ်နှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်စနစ် တည်ဆောက်ရေးစသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ Circulation Industry Development Department ၏ ဒုတိယအဆင့် စစ်ဆေးရေးအရာရှိ Zhang Bin က ယူနန်သည်

အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများနှင့် တောင်များနှင့်မြစ်များ ချိတ်ဆက်ထားသောကြောင့် ပထဝီဝင် တည်နေရာတွင် ထူးခြားသောအားသာချက်ရှိကြောင်း Belt and Road Initiative လက်အောက် ရှိ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များ၏ ဆန်းသစ်တီထွင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် ပြည် နယ်သည် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များနှင့် စက်မှုကွင်းဆက်များ၏ အပြန်အလှန် ချိတ်ဆက်မှုကို အားကောင်းစေကာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုနှင့် အစိမ်းရောင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဦးစားပေးဆောင် ရွက်သင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယူနန်ပြည်နယ်သည် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ အရင်းအနှီးနှင့် သတင်းအချက်အလက်စီးဆင်းမှုတို့ကို ပေါင်းစပ်ခြင်းဖြင့် အထွေထွေထောက်ပံ့ ရေးကွင်းဆက် စနစ်ကို တည်ဆောက်ရန် စဉ်းစားနိုင်ပြီး ထိုစနစ်ကိုအခြေခံ၍ စက်မှုအသွင်ကူးပြောင်းမှုနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်မှုများကို တွန်းအားပေးနိုင်သည်" ဟု တရုတ်နိုင်ငံ၏ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဝယ်ယူရေးအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Cai Jin က ပြောကြားခဲ့သည်။

China International Economic Exchange Center ၏ သုတေသီ Zhang Yansheng က RCEP သည် ယူနန်ပြည်နယ်အတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်များ ယူဆောင်လာမည်ဟု ယုံကြည် ကြောင်းနှင့် ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်တော်လှန်ရေးအသစ်များ၏ အခွင့်အလမ်း ကို ဆုပ်ကိုင်ထားခြင်းဖြင့် ပြည်နယ်သည် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာများ၊ စိမ်းလန်းသောတိုးတက်မှု နှင့် သိပ္ပံဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများဖြင့် မောင်းနှင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပလက်ဖောင်း နှင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကွန်ရက်ကို တည်ဆောက်သင့်ကြောင်း ပြောပါသည်။

ယူနန်ပြည်နယ်သည် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်-တရုတ်-အိန္ဒိယ-မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံနှင့် ကုန်း-ရေ ကြောင်းကြား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာထောက်ပံ့ ပို့ဆောင်ရေးလမ်းကြောင်းကို နှစ်များအတွင်း တည်ဆောက်ရာတွင် တက်ကြွစွာလုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကွမ်ရှီး အခြေစိုက် Beibu Gulf Port Group ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Li Yanqiang က ဘက်စုံသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ယူနန်နှင့် လက်တွဲလုပ်ဆောင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း၊ သို့မှသာ အဆိုပါ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်မှုများသည် ကုန်း-ပင်လယ်သစ်မှတစ်ဆင့် ယူနန်သို့ ပိုမိုဝင် ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်ဘက်လမ်းကြောင်း၊ Lao Yukun Mining Company ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Xie Jinbao က တရုတ်-လာအို မီးရထားသည် လာအို တွင်းထွက်ပစ္စည်း များကို ယူနန်ပြည်နယ်သို့ ပိုမိုလွယ်ကူစွာရောက်နိုင်စေခဲ့ပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ချိန်နှင့် ကုန်ကျစ ရိတ် သိသိသာသာလျော့ကျသွားကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

BRI တည်ဆောက်မှု၏ တိုးတက်မှုနှင့်အတူ သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းသည် လာအိုနှင့် တရုတ်ကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပြည်သူ့ချင်းဖလှယ်ရေးတွင် ပိုမိုအထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း Belt and Road တစ်လျှောက် သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ထုတ်ကုန်များနှင့် ကုန်ပစ္စည်းအမြောက်အများ ရောင်းချသည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များနှင့် ပတ်သက်သည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများဆွေးနွေးပြီး နောက် သဘောတူညီချက်များကို စုပေါင်း လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ရင်းမြစ် [1st BRI summit on supply chain held in Kunming - News - 云桥网英文 \(yunnangateway.com\)](http://1st BRI summit on supply chain held in Kunming - News - 云桥网英文 (yunnangateway.com))

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

တရုတ်နိုင်ငံတွင် GMS နိုင်ငံများ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စက်မှုထုတ်ကုန် Matchmaking ပွဲများကျင်းပသွားရန်ရှိ

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းမြို့တွင် (၁၉-၁၁-၂၀၂၂) ရက်မှ (၂၂-၁၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့အတွင်း (၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်(ကူမင်း) ပို့ကုန်-သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲများကို တရုတ်နိုင်ငံ၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ယူနန်ပြည်နယ်နှင့် တောင်အာရှနိုင်ငံများ၏ ကုန်သွယ်ရေးအာဏာပိုင်များ ပူးပေါင်းကျင်းပခဲ့ရာ ယင်း၏ နောက်ဆက်တွဲလှုပ်ရှားမှုတစ်ခု အနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် GMS စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စက်မှုထုတ်ကုန် Matchmaking ပွဲများကို တရုတ်နိုင်ငံ၊ လန်ချန်း-မဲခေါင်ဒေသခွဲ စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန၊ ယူနန်ပြည်နယ် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပရန်ရှိရာ "GMS စိုက်ပျိုးရေး ထွက်ကုန် Matchmaking Event" ကို (၂၈-၁၁-၂၂) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း "GMS စက်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ ထုတ်ကုန်များ Matchmaking Event" ကို (၁၂-၁၂-၂၂) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အဆိုပါပွဲများသည် "၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ GMS-စီးပွားရေးစင်္ကြံအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖိုရမ်"၏ လှုပ်ရှားမှုများကို ပံ့ပိုးပေးခြင်းဖြစ်ပြီး "အေ့ဖ်လိုင်နှင့်အွန်လိုင်" နှစ်မျိုးစလုံး ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အေ့ဖ်လိုင်ကို တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းမြို့ရှိ Kunming Jiahua Plaza Hotel တွင်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အဆိုပါပွဲ(၂) ပွဲသည် မဲခေါင်မြစ်ကြောင်း လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် စက်ပိုင်းဆိုင်ရာထွက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေးအတွက်

ရည်ရွယ်ပြီး ဒေသတွင်း သွင်းကုန်နှင့် ပို့ကုန် ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ လာအို၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် တရုတ်တို့က ၎င်းတို့၏ အဓိကထုတ်ကုန်များကို မိတ်ဆက်ရန် လုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အခြားသော စီးပွားရေးကဏ္ဍမှ စိတ်ဝင်စားသော ကုန်သည်များနှင့် ဝယ်ယူသူများလည်း တက်ရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရင်းမြစ် စီးပွားရေးဌာန ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းမြို့၊
ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကူမင်း

**တရုတ်နှင့် ဂျပန်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတွင် တည်ငြိမ်ရေး၊
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့**

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင်းပင်သည် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဖူမိအိုကီရှိတနှင့် (၁၇-၁၁-၂၂) ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီးနောက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ နှစ်ဖက်သဘောတူချက် ငါးရပ်ရရှိခဲ့ကြောင်း ပထမအချက်အနေဖြင့် တရုတ်-ဂျပန် ဆက်ဆံရေး၏ အရေးပါမှုသည် ပြောင်းလဲမည်မဟုတ်ကြောင်း တရုတ်-ဂျပန် နိုင်ငံရေး စာတမ်းလေးရပ်၏ အခြေခံမူများကို လိုက်နာရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံနိုင်ငံရေး သဘောတူညီချက်ကို လိုက်နာရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းမပြုဘဲ လက်တွဲဖော်ဖြစ်သင့်ကြောင်း နှစ်ဘက်စလုံးက သဘောတူကြပြီး နိုင်ငံရေးအရ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုကို အဆက်မပြတ်တိုးတက်စေရန်နှင့် ခေတ်သစ်နှင့်ကိုက်ညီသော အပြုသဘောဆောင်သော တည်ငြိမ်ပြီး အရေးကြီးသော တရုတ်-ဂျပန်ဆက်ဆံရေးကို ပူးတွဲတည်ဆောက်ရန်အတွက် အဆင့်မြင့်ဖလှယ်ရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရန်လည်း နှစ်ဖက်သဘောတူခဲ့ကြသည်။

ဒုတိယအနေဖြင့် တရုတ်-ဂျပန် အဆင့်မြင့်စီးပွားရေး ဆွေးနွေးပွဲကို ရက်စောစောကျင်းပရန် စွမ်းအင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်ရေး၊ စိမ်းလန်းသောဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး သက်ကြီးရွယ်အို စောင့်ရှောက်မှုနှင့် လုပ်ငန်းများအတွက် တရားမျှတသော ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ကြိုတင်ခန့်မှန်းနိုင်သော စီးပွားရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကို ပူးတွဲပေးအပ်ရန်အပါအဝင် ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းစေရန် နှစ်ဖက် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

တတိယအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် တရုတ်-ဂျပန် ဆက်ဆံရေး ပုံမှန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး နှစ် ၅၀ ပြည့် အထိမ်းအမှတ် လှုပ်ရှားမှုများ ဆက်တိုက်ကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့ပြီး တရုတ်နှင့်

နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူချင်း ဖလှယ်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့် ညှိနှိုင်းရေးယန္တရား အစည်းအဝေးသစ်ကို ကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ လွှတ်တော်များ၊ ဒေသများနှင့် လူငယ်များကြား လမ်းကြောင်းများမှတစ်ဆင့် ကူးလူးဆက်သွယ်မှုများနှင့် လွယ်ကူချောမွေ့စေ ရန်ဖြစ်ပါသည်။

စတုတ္ထအချက်အနေဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးလက်အောက်ရှိ ရေကြောင်းနှင့် ဝေ ဟင်ဆက်ဆံရေးယန္တရား၏ တိုက်ရိုက်တယ်လီဖုန်းလိုင်းကို ရက်စောစောဖွင့်လှစ်ရန်၊ ကာကွယ် ရေးနှင့် ရေကြောင်းဌာနများအကြား ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် အတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် နှစ်ဖက်သဘောတူညီချက် ရရှိခဲ့သည့် အခြေခံသဘောတူစာချုပ် လေး ရပ်ကိုပူးတွဲလိုက်နာရန် ပဉ္စမအချက်အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် သာ ယာဝပြောရေးကို ထိန်းသိမ်းရန်၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းရေးရာများတွင် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိကြောင်းလည်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ရင်းမြစ် [China, Japan reach consensus on stabilizing, developing bilateral ties - News - 云桥网英文 \(yunnangateway.com\)](#)

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

.....

